



# MASTER OF ARTS IN CHINESE STUDIES

中文专业（授予文学硕士） KPT/JPS [N/312/7/0035] 07/24 [MQA/PA11397]

## DURATION OF STUDY

Full-time - minimum 2 years

Part-time - minimum 3 years

## ANNUAL FEE

RM 12,000 for Malaysian students

## INTAKE

April / September

**FULL SCHOLARSHIP AVAILABLE**

## ABOUT THE PROGRAMME

厦门大学中文专业隶属于人文学院。学院历史悠久，学科积淀深厚，前身系 1921 年创办的国文系和 1926 年成立的厦大国学研究院，鲁迅、林语堂等著名作家学者曾在此执教。它致力于研究中华文化的核心价值理念及优良传承，获中国教育部授予的“国家文科基础学科人才培养和科学研究基地”、“国家级精品课程”，现已发展成为中国语言、文学、历史、哲学研究教育的领跑者。

人文学院拥有优秀的师资队伍，拥有博士学位者占全院教师总数的 78%。学院秉承“学术研究为教育基础”的理念，下设中国语言文学研究所、历史研究所等 9 个研究所，汉语语言学研究中心、东南亚华文文学研究中心等 15 个研究中心，并出版有《中国社会经济史研究》《道学研究》等学术刊物。

在厦门大学马来西亚分校开设的中文硕士课程旨在培养学生在中国语言、古代文学、现当代文学、哲学、历史、戏剧等领域的研究兴趣，掌握相关学科的研究方法和学术写作能力。毕业生将具备一定程度的科研能力，为进一步攻读博士课程奠定基础，也可进入教育业、传媒业、商业等领域发展。

The Chinese Studies programme at Xiamen University has a long history of scholastic excellence since its establishment in 1921. Famous scholars such as Lu Xun and Lin Yutang were once the teaching staff of this programme. We are supported by the Humanities College, which consists of 9 research institutes and 15 research centres. The college publishes a number of high quality academic journals, such as China's Social and Economic Historical Research and Taoism Research. It has been accorded the honour of being the "National Talents Training and Research Base for fundamental Studies in Humanities" and the "National Quality Courses" provider by China's Ministry of Education, and has evolved to become the torch-bearer in the provision of education in the fields of Chinese linguistics, literature, history and philosophical studies.

The Master Programme of Chinese Studies at Xiamen University Malaysia aims to nurture students' research interest in the fields of Chinese linguistics, classical Chinese literature, modern Chinese literature, philosophy, history and theatre studies. The students will be trained in the areas of research methods and academic writing. Upon graduation, students will be equipped with certain degree of research capacity, sufficient for their further academic pursuits. The graduates may also engage themselves in the industries such as education, mass media and business.

## PROGRAMME HIGHLIGHTS

- 全方位的课程——系统学习中国的语言、文学、历史和思想
- 最优秀的老师——来自中国和全世界的知名大学
- 独特的教育理念——知行合一
- 纯正的文化体验——在马来西亚学习中文，在中国最美丽的城市厦门了解中国
- 完美的教育衔接——有机会在厦门大学本部继续学习深造
- A comprehensive programme encompassing Chinese language, literature history and philosophy
- An excellent team of faculty members from renowned universities in China and other countries throughout the world
- A distinctive educational approach combining knowledge with applications
- A unique opportunity to study Chinese in Malaysia, and to study China in Xiamen
- A seamless pathway to doctorate programs at XMUM or XMU China

## CAREER OPPORTUNITIES

新闻，编辑，中文教育，人文科研，对外交流，戏剧创作，营销广告，商业文案，公共关系，科研工作等

- News reporting
- Editing
- Chinese language teaching
- Social and cultural research
- Transnational communication
- Playwriting
- Commercial advertising
- Business writing
- Public relations
- Academic research, etc.



**MASTER OF ARTS  
IN  
CHINESE STUDIES**



**ENTRY REQUIREMENTS** *\*For other equivalent qualifications, please consult our programme counsellor.*

- A bachelor's degree with a minimum CGPA of 2.75 or equivalent, as accepted by the University Senate; or
- A bachelor's degree or equivalent with CGPA below 2.75 but above 2.50 may be accepted subject to rigorous internal assessment; or
- A bachelor's degree or equivalent with a CGPA below 2.50 may be accepted subject to a minimum of 5 years' working experience in a relevant field; or
- Other equivalent qualifications as recognized by the Malaysian Government.

**LIST OF COURSES OFFERED**

	Research Methodology in Chinese Studies 研究方法	<b>MAJOR CORE</b>
	Academic Writing 学术写作	
<b>YEAR 1</b>	Advanced Study of Ancient Chinese Literature 古代文学研究专题	<b>MAJOR ELECTIVE</b>
	Advanced Study of Modern and Contemporary Chinese Literature 现当代文学研究专题	
	Topics in Linguistics 语言学研究专题	
	Topics in Chinese History 中国史研究专题	
	Topics in Chinese Philosophy 中国哲学研究专题	
	New Method and Visual Field of Theatre Studies 戏剧学新视野和方法论	
<b>YEAR 2</b>	Dissertation 论文	<b>MAJOR CORE</b>

**XIAMEN UNIVERSITY MALAYSIA** DULN009(B)

TEL : +603 7610 2079

FAX : +603 7610 2068

E-MAIL : enquiry@xmu.edu.my

WEBSITE : www.xmu.edu.my

CAMPUS ADDRESS : Jalan Sunsuria, Bandar Sunsuria, 43900 Sepang, Selangor Darul Ehsan, Malaysia



The information in this brochure is correct at the time of publication. Xiamen University Malaysia (XMUM) reserves the right to change the information in line with updates from time to time. Please check the website (www.xmu.edu.my) for latest information.